
 

 

 

 

 

 

1 

FCB, a Barcelona 9 d’agost de 2017 

La FCB està complint la llei de la llicència única i ha estat admès pel propi advocat 

de la RFEB 

Estimats companys, 

El 12 de juliol de 2014 a l’AGO de la RFEB es va aprovar un pack de mesures econòmiques 

per intentar pal·liar la situació caòtica a que havia arribat aquesta federació per culpa de 

la filosofia pressupostària que havia seguit sempre i continuava seguint. Aquí teniu la meva 

intervenció en aquell moment tal i com reflexa l’acta: 

“Con referencia a la intervención del Vicepresidente y asambleísta Sr. Molina arriba citada es 
importante señalar la reflexión que presenta a la Asamblea preguntando cuál es el camino a 
seguir para que Federación Española pueda seguir funcionando y no se hunda, comenta que 
el Sr. Santos ya ha hecho todo lo que contablemente se podía hacer para evitar un plan de 
viabilidad, se han recortado todos los gastos que han sido posibles, se han activado todos los 

recursos de los que se disponían pero una vez salvado este ejercicio volveremos a estar en el 
punto 0 y para el siguiente ya no habrán gastos para recortar ni recursos para activar, entonces 
si no existen recursos propios cómo piensa funcionar la Federación, por lo tanto o hay un 
cambio en el sistema o probablemente ésta sería la última Asamblea que se celebre, porque 
al año que viene económicamente resultará difícil su mantenimiento.” 

Com sabeu l’1 de setembre de 2012 jo accedia a la presidència de la FCB i a la 

vicepresidència de la RFEB. Però l’estat econòmic en que estava la nostra federació no em 

va permetre seguir d’a prop els esdeveniments de l’espanyola i per tant em vaig refiar dels 

informes dels meus companys de la junta de la RFEB. A l’any següent esbrinaria les 

despeses que sí es podien retallar com veureu més endavant. 

La primera mesura, proposada pels companys de junta sense que jo fora consultat, va ser 

l’aprovació d’una “proposta” de llicència única ja que no es convertiria en llei fins al juliol 

del 2015. 

La segona mesura, a proposta meva en la reunió de Junta de la RFEB, era la implantació 

d’una quota autonòmica de 150€ en dos quotes de 75€. 

Aquesta quota havia de ser a parts iguals per a totes les autonomies, ja que cada una 

d’aquestes ja col·laborava en proporció a la seva potència en tots els altres conceptes: 

inscripcions i llicències. 

A partir d’ara veureu com canvien les “regles de joc” i el cúmul d’irregularitats que es van 

produir i es continuen donant en el funcionament de la RFEB. 

Arribada l’hora de l’AGO del 2105 la situació econòmica no només no es pal·liava, sinó que 

es deteriorava cada vegada més  estant amenaçats d’entrar en un pla de viabilitat que, si 

no es complia, donava lloc a la pèrdua de la subvenció del CSD que representava el 70% 

del pressupost. 

Així doncs al director esportiu, aleshores el Sr. Lorente, només se li va acudir proposar 

com sempre una pujada desproporcionada de preus de llicències i inscripcions per a que 

continuessin pagant tota la despesa els jugadors d’elit. 

Com se’m va dir que no hi havia despeses a retallar, em vaig negar en rotund a la proposta 

del Sr. Lorente i vaig proposar com a alternativa augmentar la quota autonòmica establerta 

l’any anterior. L’acord amb el President i el Tresorer, que posteriorment s’aprovaria a 
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l’AGO, va ser d’una quota progressiva a parts iguals de 500€ el 2015, 700€ a l’any següent 

i 1.000€ el 2017. Això a més a més ajudaria a invertir el tant per cent entre subvenció i 

recursos propis (RRPP), ja que personalment considero que hauria de ser semblant al de 

la catalana: 25% de subvenció i 75% de RRPP. 

Dos fets si no més “curiosos”. 

El primer la dimissió del Director Esportiu el dia abans de la reunió de Junta per preparar  

l’AGO del dia següent. L’excusa era que ell no pensava defensar aquestes mesures 

pressupostàries. La raó real va ser que ell no podia defensar cap mesura pressupostària, 

ja que es va descobrir a l’AGO que sota el títol de director tècnic, suposadament el Sr. 

Carrasco, el Sr. Lorente s’havia posat un sou anual de 20.000€ nets (25.000€ bruts). 

Naturalment eliminant del pressupost aquesta despesa i afegint l’augment de la quota 

autonòmica el pressupost del 2015 quedava agafat amb pinces, però salvat del pla de 

viabilitat! 

El segon fet “curiós” era la composició de la Junta de la RFEB. 

D’entrada era irregular que el pressupost el confeccionés el Sr. Lorente, Director esportiu, 

i no el Sr. Santos, Tresorer de la RFEB i alhora comptable d’aquesta federació amb un sou 

de més de 17.000€ anuals nets per a mitja jornada laboral. 

El Sr. President i el Sr. Tresorer eren els únics que sabien que estava cobrant el Sr. Lorente 

ja que li havien fet el contracte laboral a esquenes de la resta de membres de la junta o al 

menys a esquenes meves. 

Per què no ho denuncia el tresorer com a una despesa que es pot reduir de la malmesa 

economia de l’espanyola? Perquè està cobrant de mans del President com a comptable a 

mitja jornada. Un membre de Junta no pot cobrar un sou de la federació, no és legal ni 

ètic. 

Per què no ho denuncia el President? Perquè el Sr. Lorente li està fent pràcticament tota 

la feina al Sr. President més una bona part de la feina administrativa fins i tot la confecció 

dels carnets. 

I us preguntareu: Però es que no hi ha administratiu a la RFEB? Sí, la Secretaria de la 

Junta que està cobrant com a administrativa. Com fa la feina de Secretaria de la Junta a 

les hores d’administrativa, no té temps de fer d’administrativa! Ja tenim de moment 3 

membres de Junta cobrant i que no poden cobrar: El Director Esportiu, el Tresorer i la 

Secretaria. Dos aclariments: 

1.  Portar la comptabilitat, sol·licitud i justificació de la subvenció d’una federació com 

a l’espanyola té un cost d’uns 2.000€ a càrrec de qualsevol de les mil d’empreses 

gestores que hi ha al país. 

2.  Un sol administratiu contractat més l’ajut altruista dels membres de junta i comitès 

esportius són suficients per portar la gestió d’una federació pobre com a la nostra.  

Però a l’assemblea del 2015, després de corroborar l’acord de la llicència única sense 

adaptar-lo a la llei que entrava en vigor aquell mateix mes amb diferències notables com 

farem constar més endavant, vàrem assabentar-nos que el president també estava cobrant 

un sou! 
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El president és l’únic membre de Junta que pot tenir un sou, si l’assemblea l’anomena 

gestor. L’assemblea mai l’havia anomenat amb tal càrrec i el Sr. President està cobrant 

com a pensionista, la qual cosa l’inhabilitat per poder cobrar cap tipus de sou. 

Després d’aquesta assemblea i amb la Federació Catalana de Billar més que salvada és 

quan començo a analitzar la situació detingudament i demano a tresoreria el detall de 

quatre comptes del pressupost que se’m neguen dient: “No insistas más, José Ramón, porque 

así es como funcionan la mayoría de las federaciones españolas!” 

Acte seguit presento la meva dimissió com a vicepresident per les raons explicades a la 

meva carta de dimissió que adjuntem a l’email. 

 i us agrairia que la llegíssiu, ja que entre d’altres cosa demostra com la secretària, que us 

recordo que està cobrant de la junta un sou d’administrativa, va falsificar un acta de reunió 

de Junta que no es va convocar i unes votacions que es van fer telemàticament en sentit 

contrari al reflectit a l’acta. En consta també que no es va fer la reunió de la Comissió 

Delegada on aquesta havia d’ anomenar els tres membres de la Comissió Gestora per 

portar a terme les eleccions a la presidència de la RFEB, ja que els dos catalans membres 

d’aquesta comissió no van ser convocats. En consta també que durant els 4 anys que els 

Srs Fiol i Moreno van ser membres d’aquesta comissió que s’ha de convocar com a mínim 

tres vegades l’any, només es va fer una convocatòria tot just el dia abans de les 

assemblees. 

El resum és que dimiteixo per estar en una Junta presidencialista basada en uns estatuts 

presidencialistes que s’han de canviar ja; perquè se’ns amaguen els comptes per encobrir 

la contractació del Director Esportiu i el “sou” en “negre” del president i es continua 

amagant la veritat de la distribució de la subvenció del CSD, és a dir, poc havia canviat 

respecte a la Junta anterior que va ser l’única consideració per votar Morales en les 

eleccions del 2012. 

Ah, i què va contestar a tot això el president: José Ramón, yo siempre he obrado con 

transparència y honradez”.      

Caram, transparència i honradesa significant amagar el comptes i cobrar en negre! 

Pel que fa l’evolució de la llei de la Llicència Única des de l’acord de l’Assemblea al 2014 

l’advocat de la RFEB, amb el meu vist-i-plau com a President del Comitè Disciplinari, va 

presentar 52 esmenes al projecte que nosaltres tan alegrament ja havíem aprovat. 

Una de les esmenes que sí es va aprovar i surt reflectida en la llei era la inconstitucionalitat 

del projecte al no respectar les competències autonòmiques en temes d’esport. 

Esmena presentada per l’advocat de la RFEB: 

… 

Desarrollo reglamentario de las condiciones y requisitos de expedición de las licencias 
expedidas por las federaciones autonómicas, puede ser una causa de la vulneración 

competencial autonómica, cuya cuestión ante el Tribunal Constitucional está denunciada en 
relación a la reforma legal para la implantación de la licencia única radicaba principalmente en 
que, con la reforma, el artículo 32.4 de la Ley del Deporte dejaba de regular únicamente las 
condiciones de participación en competiciones oficiales de ámbito estatal para pasar a regular 
también los requisitos de participación en competiciones oficiales de ámbito autonómico. 
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La proposta de llei i l’acord aprovat a l’AGO del 2014 de la RFEB prohibien a les autonomies 

la tramitació de llicències i conseqüentment la de l’assegurança sanitària i de 

responsabilitat civil quan la llei de l’esport català afirma que les úniques entitats 

capacitades per a tal efecte són les federacions catalanes que podran tramitar les nacionals 

per a les competicions oficials i les autonòmiques per a la competició de lleure i inclús es 

podrà organitzar competició mixta amb participants amb llicència nacional tramitada per 

altres autonomies.  

 Annex V acta AGO 2014 
- Las Federaciones Territoriales no podrán tramitar licencias de ámbito exclusivamente 

autonómico.  
 
La licencia será válida para participar en cualquier competición organizada por la 
Federación Territorial de origen, la Real Federación Española de Billar o cualquier 
Federación Territorial integrada en la Real Federación Española de Billar. 

  
A l’assemblea del 2015, una vegada ja s’ha aprovat la llei amb les esmenes corresponents, 

es presenten els canvis que ha hagut a la llei de la Llicència Única i que ara sí que coincideix 

amb la llei catalana de l’esport i ens habilita a la confecció dels dos calendaris i ens obliga 

a tramitar-li llicència nacional a tots aquells esportistes que participin en el calendari oficial 

de FCB.    

Apartado 4 Artículo 32 Ley del Deporte (Anexo X AGO 2015) 

 «4. Para la participación en cualquier competición deportiva oficial, además del 

cumplimiento de los requisitos específicos que se exijan en cada caso, de acuerdo con el 

marco competencial vigente, será preciso estar en posesión de una licencia deportiva 
autonómica, que será expedida por las federaciones deportivas de ámbito 
autonómico que estén integradas en la correspondiente federación estatal, según las 
condiciones y requisitos que se establecerán reglamentariamente.  
La licencia producirá efectos en los ámbitos estatal y autonómico, desde el momento en que 
se inscriba en el registro de la federación deportiva autonómica. 

Article 101 de la llei catalana de l’esport 
Activitats esportives de les federacions esportives catalanes  
1. Les federacions esportives poden organitzar activitats de caràcter competitiu i de caràcter 
lúdic o recreatiu.  

2. Les competicions que les federacions esportives catalanes poden organitzar es divideixen 
en:  
a) Competicions oficials.  
b) Competicions no oficials.  
c) Competicions mixtes.  

3. Als efectes d’aquest Decret tenen la consideració de competicions federades oficials les que 
la corresponent federació esportiva catalana qualifiqui com a tals mitjançant la seva inclusió 

en el calendari oficial. En aquestes competicions només poden participar amb plenitud de drets 
els esportistes amb llicència de la federació catalana corresponent. També hi poden participar, 
sense la totalitat dels drets, esportistes amb llicència d’una altra federació, sempre que ho 
autoritzi la federació catalana corresponent. 

Així doncs, tal i com va afirmar l’advocat de la RFEB la FCB està complint estrictament la 

llei, encara que la RFEB fa una interpretació “sui generis” en contra de la llei i adapta 

curiosament temes de votacions, etc., però no treu la prohibició anticonstitucional de 

tramitar llicències només autonòmiques ni afegeix que es tracta sempre de la competició 

oficial no de “qualsevol” competició. La RFEB no vol complir la llei! 



 

 

 

 

 

 

5 

Però no us heu preguntat per què estem complint estrictament la llei gràcies a que som 

una autonomia amb competències sobre l’esport? 

Dues raons bàsiques: el canvi en la filosofia de la quota autonòmica i el fet que els 

ingressos produïts per les llicències són RRPP i és d’aquí on la Junta s’està aprofitant  per 

incórrer en irregularitats en els pagaments que veureu que han anat augmentant de 

manera escandalosa, mentre el pressupost està cada vegada més endeutat fent perillar la 

subvenció rebuda del CSD. 

Si recordeu, la quota autonòmica que jo mateix vaig proposar a la Junta era a parts iguals 

entre totes les federacions i dins d’un pla triennal (500€, 700€ i 1.000€) i va tenir 30 vots 

a favor, 1 en contra i cap abstenció. 

Però de cara a les eleccions del 2016 el president, en una assemblea impugnada per la 

Federació Valenciana per incomplir els terminis de convocatòria, va canviar la filosofia de 

la quota fent una quota proporcional a la potència de cada federació i que es mesurava pel 

nombre de llicències tramitades la temporada anterior. La Federació Valenciana també ha 

impugnat la quota autonòmica basada en el número de llicències, perquè la taxa 

d’homologació de les llicències autonòmiques a nacionals ja està pagada per cada jugador 

i una mateixa taxa no es pot cobrar dues vegades. De totes maners aquesta proposta va 

ser aprovada amb 26 vots a favor, 4 abstencions i 10 vots en contra. 

 Així doncs Catalunya i València passaven a pagar el doble de la tercera federació i 10 

vegades més que moltes altres federacions. 

Aquí teniu la taula de llicències i quotes a abonar al 2017. (El número de llicències catalanes 

és el que ells estimen, el número real de llicències oficials abonades pels nostres jugadors 

una vegada tancada la temporada ha estat de 173, per tant hauríem d’estar al voltant 

d’una quota de 400€)  

 FEDERACION Total 
Licencias 

% IMPORTE redondeo 

andaluza 293 12.50% 731.25 € 731.00 € 
aragonesa 53 2.03% 150.00 € 150.00 € 
asturiana 19 0.73% 150.00 € 150.00 € 
balear 108 4.61% 269.54 € 270.00 € 
cántabra 31 1.19% 150.00 € 150.00 € 
catalana 656 27.99% 1,637.20 € 1,637.00 € 
cs-leonesa 107 4.56% 267.04 € 267.00 € 
cs-manchega 58 2.22% 150.00 € 150.00 € 
extremeña 56 2.15% 150.00 € 150.00 € 
gallega 167 7.12% 416.79 € 417.00 € 
madrileña 321 13.69% 801.13 € 801.00 € 
murciana 121 5.16% 301.98 € 302.00 € 
navarra 5 0.19% 150.00 € 150.00 € 
valenciana 571 24.36% 1,425.06 € 1,425.00 € 
vasca 44 1.69% 150.00 € 150.00 € 
TOTAL 2,61 110% 6,900.00 € 6,900.00 € 
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L’excusa és que els que més tenen han de pagar pels que menys tenen! Realment tenim 

més que ells? 

Som els que tenim més llicències d’àrbitre, 51, i pagades, això sí! Però dels 114.000€ de 

pressupost de la FCB per al 2017 26.370€ són de subvenció i per tant als catalans ens ha 

costat 88.000€ jugar a billar i que hem pagat de la nostre butxaca a raó de 128€ per 

jugador. Segons el pressupostos que consten a les webs de les altres federacions i el seu 

nombre de llicències a ells jugar a billar els costa 8 vegades menys. Hi ha jugador espanyol 

que paga 17€ l’any a la seva federació per jugar a billar! I a nosaltres ens toquen 32€ per 

jugador de la subvenció, mentre que als de la Federació Castellano-Leonesa els toquen 

145€. 

Això és tenir més o és una forma diferent de treballar? Aquí quan volem alguna cosa de 

qualitat, ho paguem i punt!! 

Per altra banda, com s’havia aprovat l’any anterior que al 2016 les federacions pagaríem 

700€ i aquesta era la quantitat pressupostada per FCB, el nostre Tresorer va demanar 

poder fer el pagament de la nova quota de més de 1.500€ en dos terminis: 700€ al 

desembre a càrrec del Pressupost del 2016 i la resta a 1 de gener de 2017. Naturalment 

se’ns va denegar la sol·licitud, perquè sempre estar en l’ànim de la RFEB ajudar a les 

Federacions autonòmiques sense les quals ella no existiria.   

Doncs bé, en aquesta assemblea del 2016 vaig forçar al tresorer a admetre que el Sr 

President ara s’havia baixat el “sou” a 800€ mensuals, perquè havia estat cobrant 1.000€ 

al mes en concepte de “menjar” justificant-los amb desplaçaments ficticis. Com no se’ns 

va voler donar el detall del compte, no sabem si estan inclosos en els 19.000€ de dietes 

de la Junta Directiva o anaven apart. També va haver d’admetre que se li paguen a un 

jugador 500€ mensuals en dietes per portar la pàgina web, és a dir, defraudant l’IVA i IRPF 

ja que és una feina que hauria de facturar-se tal i com mana hisenda. Quan l’assembleista 

català Alex Casadó va comentar que aleshores la pàgina web podria fer-se tancar a 

l’endemà, el Sr Santos li va contestar positivament. I aquest any hem esbrinat que el 

Director Esportiu, el Sr Valentín, està cobrant 400€ mensuals de la mateixa manera! 

Recordeu que el Tresorer està cobrant com a comptable de mans del president i no es pot 

negar a fer les irregularitats que se li demanen. Abans amb el Sr Requena com a president 

ell era només el comptable, però ara és el tresorer i signa els comptes! 

Un quart d’hora abans d’aquesta assemblea ordinària havia tingut lloc l’extraordinària de 

les eleccions. Com hem vist per al Sr. Morales la presidència és un “modus vivendi”, li va 

el “pa”, i va tenir una postura despectiva inqualificable en vers l’altre candidat que va ser 

expulsat de la sala una vegada acabades les eleccions. L’assembleista andalús José 

Ramón González, avergonyit per l’actuació del Sr Morales, va haver de recordar que 

estàvem allà reunits pel bé del billar i l’altre candidat no era un enemic, sinó un company 

que podia aportar altres idees complementàries al projecte del Sr Morales per als propers 

4 anys. 

Així doncs arribàvem a l’AGO del 2017 amb aquest desacord de filosofia entre RFEB i FCB 

que requeria una revisió dels acords econòmics com va proposar el Vicepresident, Sr. Ortiz, 

en una reunió de presidents de Federacions Autonòmiques a realitzar al desembre 

d’enguany. 

Però cap al final de l’assemblea la Junta es va treure de la màniga sense estar a l’ordre del 

dia la normativa que si no paguem totes les llicències, és a dir, tant les del calendari oficial 
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com les del No oficial, i la taxa autonòmica, que sí hem pagat, no podrem jugar competició 

nacional. Os copio literal el primer informe de l’advocada de la UFEC al respecte: 

El 22 de juliol, en Assemblea, s'ha acordat modificar el Reglament d'organització de la RFEB 
per poder "suspendre" les federacions que no paguin. La redacció de l'article que s'adjunta 
en l'acta, la veritat és que no l'acabo d'entendre; em sembla que pretenen aplicar la norma 

de forma retroactiva i pretenen sancionar amb suspensió sense previ procediment 
contradictor? Tot plegat és totalment contrari a dret i seria anul·lable. Deixa'm que miri bé 
el procediment d'aprovació de les modificacions dels reglaments de les Fedes espanyoles, i 
veiem davant de quin òrgan podem impugnar això o qualsevol actuació que pretenguin dur 
a terme en base aquest article. 

Però recordeu que hi havia una altra raó per no estar d’acord amb tot allò que afecta al 

pressupost de l’espanyola, és a dir, al pressupost de tots els billaristes que som els que 

paguem: El Pla Triennal de Viabilitat imposat pel CSD. 

Com ja hem dit anteriorment, si no es compleixen les condicions del CSD, aquest anirà 

reduint la subvenció fins a “deixar caure” la RFEB, com ells diuen. 

Doncs bé, el pressupost del 2017 no compleix aquestes condicions i a més a més s’ha 

augmentat la despesa en gestió i reduït la despesa esportiva. 

Resumint, la federació espanyola va heretar un deute de més de 120.000€ entre préstecs 

bancaris i sortida d’emergència del local del carrer Alcántara que a més no té llicència 

d’activitat. Al 2016 l’obtenció d’aquesta llicència, sense la qual no es pot jugar a billar i 

recordem que a la seu de la RFEB hi ha un munt de socis jugant cada dia i s’ha organitzat 

més d’un esdeveniment esportiu i electoral, tenia un cost entre 5.000€ i 8.000€ que 

pensaven pagar amb l’aportació de la Lliga de Futbol Professional (LFP). Però el CSD els 

ha obligat a fer servir aquesta aportació per a la reducció del deute i per tant la seu de 

federació continua sense tenir llicència d’activitat i en el pressupost del 2017 no està 

contemplada com a despesa. 

Ara bé, en el tancament del 2016 i pressupost del 2017 sí està contemplat: 

- El nou sou del Sr Soneira, contractat com a ajudant de la Direcció Esportiva i 

recordem que forma part de la Junta com a president del comitè nacional 

d’àrbitres. 

- El nou sou de 12.857,16€ de la Sra Elena, contractada com a ajudant de 

comptabilitat. 

- El sou de la Secretària que cobra com a administrativa. 

- El sou del Tresorer que cobra com a comptable. 

- Les “dietes” del responsable de la pàgina web. 

- Les “dietes” del Director Esportiu. 

- Les “dietes” del President. 

- La subvenció de 3.995€ pel GP de Múrcia, els 4.293 pel de la Corunya i els 

9.200€ pel de Madrid. Llinars va rebre només 3.600€, però és clar, els Srs 

Quetglas i Carrasco son de Múrcia i el Sr Morales és el Vicepresident de la 

Federació Madrilenya, federació de la que ell era abans el president i el Sr Santos 

el tresorer. No us sembla poc ètic que el president de l’espanyola sigui 

Vicepresident d’una altra federació? No pot donar lloc a malentesos? 

- La reducció de la prestació en draps als clubs de la Lliga de Tres Bandes, dels 

campionats de JDS, 5 quilles, ... Per a l’organització d’un campionat de JDS hi 

haurà només l’ajut de 2 draps i 2 jocs de boles anant a càrrec del club 
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organitzador els altres dos jocs i naturalment la col·locació dels 4. Adéu als Jocs 

de Sèrie! 

- L’augment a 200€ de la quota d’inscripció dels equips de JDS i la supressió 

de la subvenció al 2n equip que ha de representar a Espanya en Europa amb 

l’excusa que son només 7 equips. Recordeu que abans a la FCB es va suprimir 

la Lliga de les Quatre Modalitats perquè no s’arribava a 8 equips? Nosaltres la 

vam revisar i ara hi ha 24 equips més els 12 de la Lliga de l’Amistat. No hauria 

de fer alguna cosa semblant l’espanyola? 

- El pressupost a 0’-€ per a l’snooker, perquè mai ha hagut medalles 

internacionals. Quin argument fem servir per convèncer als nostres més de 20 

jugadors d’snooker que a més dels que participen en el calendari oficial també 

els del NO oficial han de pagar-li a l’espanyola?  

- ... 

La Junta de la FCB no està disposada a col·laborar amb aquestes condicions, ja que seria 

ajudar a enfonsar el BILLAR espanyol i el Català. 

El primer any d’entrada en vigor de l’acord de la llicència única Catalunya va pagar totes 

les llicències, la qual cosa ens va suposar la pèrdua de més de 400 llicències. Aquest any 

amb la creació del calendari Oficial i el NO Oficial o de Lleure hem recuperat més de 100 

llicències de Pool, continuem amb les d’snooker i està a punt d’entrar el blackball. Tot això 

ho perdrem, si no hi ha una revisió de l’acord. 

Esportivament no podem acceptar que després d’aprovar una normativa que classifica al 

Sergio Jiménez a jugar el Campionat del Mon se li denegui amb l’excusa que l’assemblea 

es va fer al setembre, “si se hubiera celebrado en junio, sí habría ido, pero bueno, lo 

enviaremos el año que viene al de Europa”. Curiosament va anar al campionat del Mon el 

Javier Palazón, jugador del club del Sr Ortiz que entrava com a nou Vicepresident de 

l’espanyola. 

No podem estar d’acord amb una federació que ha estat donant els mateixos punts de 

rànquing a un autonomia amb més de 600 jugadors que a una altra amb 5. El repartiment 

dels punts de rànquing era a parts igual, però alhora de pagar es fa servir la 

proporcionalitat segons el número de llicències! A més a més la Junta de la RFEB ha permès 

que,  per un buit legal, jugadors amb la residència a Catalunya tramitessin la llicència per 

una altra autonomia per emportar-se així un punts de rànquing que no tindrien jugant a 

Catalunya. Aquest fet és legal, però és ètic? 

No podem fer costat a una Junta que modifica la Lliga Nacional per guanyar 9.000€ de 

RRPP i menysprea les lligues autonòmiques que ja no son classificatòries per a la 

competició nacional. 

No acceptem que l’adjudicació de les places per als campionats internacionals depenguin 

en part d’una votació del comitè de la modalitat. Ha de ser per rànquing guanyat amb el 

tac a la mà. 

No entenem que no s’enviï al campionat d’Europa al millor jugador juvenil nacional, perquè 

l’any anterior no s’ha previst en el pressupost. 

Creiem que un sistema de rànquing d’un esport amateur com el nostre no pot obligar a 

jugar totes les proves amb uns premis tan minsos  
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Però el més greu és que, davant d’unes federacions amb les llicències que hem vist 

anteriorment, no es plantegi un pressupost de promoció als joves i ajut a les federacions 

petites per a que puguin créixer i convertir-se en federacions viables i amb poder de 

maniobrabilitat.    

Per tot això volem anar a la reunió de presidents de federacions autonòmiques del 

desembre proposada pel Vicepresident, Sr Ortiz, amb tota una sèrie de propostes i 

condicions que enumerem a continuació. D’aquestes volem que l’assemblea, si està d’acord 

amb el plantejament d’aquesta Junta, marqui quines serien innegociables i en quines 

podríem pactar. 

Condicions i/o propostes: 

1. Canviar els estatuts presidencialistes per uns de democràtics i anul·lant el vot 

delegat a més de facilitar la participació en les eleccions. Pel que fa les 

convocatòries de les assemblees establir uns terminis semblants als de la nostra 

federació per a que els assembleistes puguin debatre els temes amb els seu sector 

i portar l’opinió de la majoria. (Per a aquesta última assemblea se’ns posà com a 

termini per presentar propostes el 26 de juny quan la convocatòria amb l’ordre del 

dia la vam rebre el 7 de juliol i les propostes de la Junta per correu ordinari alguns 

tot just la setmana de l’assemblea). 

2. Dimissió del Tresorer i Secretària quedant com a comptable i administrativa per 

incompatibilitat amb el càrrec. 

3. Dimissió del Director Esportiu per negligència i incompliment de les normatives 

sobre els terminis de convocatòries (45 dies) i tancament d’inscripcions (20 dies) 

4. Invertir el tant per cent entre subvenció i RRPP a un 30% / 70% Algunes de les 

propostes / condicions van encaminades a tal efecte. 

5. Tancar la seu de València per duplicitats de conceptes.  

6. Rescindir les contractes del Sr. Soneira i la Sra Elena. 

7. Suprimir els sous irregulars del President i Director Esportiu per a complir amb la 

llei. 

8. Fer tots els pagament complint amb hisenda, ja que estem administrant diners 

públics i això ens obliga a se molt més curosos que una empresa privada. 

9. Actualitzar la pàgina web per una que no necessiti manteniment mensual i a més 

de representar un estalvi faciliti la gestió administrativa tant de la federació 

espanyola com la de les autonòmiques. Quan els jugadors s’inscriuen a un 

campionat nacional pagant a la seva federació, el tresorer d’aquesta altruistament 

ha de perdre un munt d’hores comprovant de qui son els ingressos, preparar la 

transferència a l’espanyola i pagar les conseqüents despeses bancaries. Quan li vaig 

proposar al Sr Santos, que cobra per fer de tresorer de l’espanyola, que els 

ingressos anessin directament a l’espanyola o al club organitzador com en Europa, 

em va contestar que a l’espanyola no, perquè a ell li representava molta feina!    

10. Augmentar la quota d’homologació de la llicència autonòmica a nacional d’aquells 

jugadors que participin en les competicions oficials i posar una taxa de 5€ o a cost 

0’- per a les autonòmiques que han d’incloure les antigues LPDs per tenir un major 

número de llicències de cara a màrqueting. 

11. No basar la quantia de la quota autonòmica en el número de llicències. Si la realitat 

de les federacions autonòmiques no permetés pagar tots per un igual, que comporti 

alguna contrapartida per a les federacions que hauríem de pagar més, així com 

tenir prioritat a l’hora de demanar competició nacional, seus de lligues, etc.   
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12. Substituir els lliuraments de documentació en paper pels mitjans telemàtics. 

13. Substituir al màxim les reunions presencials de Junta, Comissió Delegada i comitès 

per reunions virtuals amb acords que s’hauran de corroborà en la primera 

convocatòria presencial. 

14. Prioritzar l’obtenció de la llicència d’activitat per poder optimitzar i rendibilitzar la 

seu del carrer Alcántara. 

15. Crear una normativa que reguli la concessió de subvencions a les diferents 

federacions. 

16. Tractar totes les modalitats per un igual. 

17. Dignificar la competició femenina tant de Pool com de carambola. 

18. El calendari ha de ser molt més rígid i inamovible. Les causes de força major 

s’hauran de justificar degudament. 

19. Crear una Lliga de Tres Bandes que respecti les Lligues autonòmiques. 

20. Eliminar la pitjor prova dels jugadors per a la confecció del rànquing de Tres Bandes 

21. No enviar als jugadors al CAR de Múrcia, sinó coordinar els monitors de les diferents 

federacions i enviar, si cal, als monitors nacionals a les autonomies per ajudar a la 

promoció no només dels joves, sinó del billar en general. 

A banda d’aquestes condicions i propostes ja estem preparant el procés d’impugnació de: 

- la normativa que prohibeix jugar competició nacional al jugadors de les 

autonomies amb deutes de llicències i/o quota autonòmica. 

- La quota autonòmica basada en el número de llicències per duplicitat de taxa. 

- L’assemblea del 2016 per un defecte de forma: termini de la convocatòria erroni, 

ja que va haver canvi d’estatus i el termini és superior. 

- L’acord de la llicència única per inconstitucional i anar en contra de la llei. 

I també estem preparant les denúncies per: 

- Falsedat de document mercantil en 2 actes. 

- Incompliment de la normativa de reunions de la Comissió Delegada    

- Pagament en concepte de dietes de desplaçament no reals al President, Director 

Esportiu i encarregat de la pàgina web. 

Per últim, us informarem en breu de la ”Associació d’amics del Billar” (AAB) que estem 

creant i la possibilitat de crear una confederació de billar, si alguna federació més 

s’adhereix en cas que no hi hagi acord.  

 

Intentarem respirar i gaudir del BILLAR, malgrat tot! 

 

Cordialment  

 

 

 


